

**COUNCIL OF
EUROPE**



Treaty Series No. 2 (1971)

**Amendment
to Article 25 of the Statute of
the Council of Europe**

Strasbourg, 14 October 1970

[The Amendment entered into force on 14 October 1970]

*Presented to Parliament
by the Secretary of State for Foreign and Commonwealth Affairs
by Command of Her Majesty
January 1971*

**LONDON
HER MAJESTY'S STATIONERY OFFICE**

1s. 0d. [5p] net

Cmnd. 4563

**AMENDMENT
TO THE STATUTE OF THE COUNCIL OF EUROPE**

Certificate of the Secretary General of the Council of Europe

Whereas paragraph (*d*) of Article 41 of the Statute of the Council of Europe⁽¹⁾ provides that amendments to Articles 23–35, 38 and 39 which have been approved by the Committee of Ministers and the Consultative Assembly shall come into force on the date of the certificate of the Secretary General, transmitted to the Governments of Members, certifying that they have been so approved,

The Secretary General hereby certifies as follows:

1. The Committee of Ministers, at the 190th meeting of the Ministers' Deputies, held from 1st to 5th June 1970, approved the amendment to Article 25, paragraph (*a*), sub-paragraph (1), of the Statute, the text of which is set out below;

2. The Consultative Assembly approved the same amendment on 18th September 1970 [Doc. AS (22) PV 10].

3. Both organs of the Council of Europe having thus approved it, the amendment comes into force this 14th day of October 1970 being the date of this certificate, transmitted on the same date to the Governments of Members.

The amended text of Article 25, paragraph (*a*), sub-paragraph (1), is worded as follows:

“(a) The Consultative Assembly shall consist of representatives of each Member, elected by its parliament from among the members thereof, or appointed from among the members of that parliament, in such manner as it shall decide, subject, however, to the right of each Member government to make any additional appointments necessary when the parliament is not in session and has not laid down the procedure to be followed in that case. Each representative must be a national of the Member whom he represents, but shall not at the same time be a member of the Committee of Ministers.”

⁽¹⁾ Treaty Series No. 24 (1955), Cmd. 9527. See also Treaty Series No. 64 (1965), Cmd. 2748.

**AMENDEMENT
AU STATUT DU CONSEIL DE L'EUROPE**

Procès-Verbal du Secrétaire Général du Conseil de l'Europe

Considérant que le paragraphe (d) de l'article 41 du Statut du Conseil de l'Europe énonce que les amendements aux articles 23 à 35, 38 et 39, qui auront été approuvés par le Comité des Ministres et l'Assemblée Consultative, entreront en vigueur à la date du procès-verbal *ad hoc* établi par le Secrétaire Général, communiqué aux gouvernements des Membres et attestant l'approbation donnée auxdits amendements,

Le Secrétaire Général certifie, par les présentes, ce qui suit :

1. Le Comité des Ministres a approuvé, au cours de la 190^{ème} réunion des Délégués des Ministres tenue du 1^{er} au 5 juin 1970, l'amendement au paragraphe (a), 1^{er} alinéa, de l'article 25 du Statut et a libellé le texte dudit alinéa dans la forme reproduite ci-dessous.

2. L'Assemblée Consultative a approuvé le 18 septembre 1970 [Doc. AS(22) PV 10] le même amendement;

3. Cet amendement ainsi approuvé par les deux organes du Conseil de l'Europe, entre en vigueur le 14 octobre 1970, date du présent Procès-Verbal, communiqué le même jour aux gouvernements des Membres.

Le texte amendé du paragraphe (a), 1^{er} alinéa, de l'article 25 est libellé comme suit :

“(a) L'Assemblée Consultative est composée de Représentants de chaque Membre, élus par son Parlement en son sein ou désignés parmi les membres du Parlement selon une procédure fixée par celui-ci, sous réserve toutefois que le gouvernement de tout Membre puisse procéder à des nominations complémentaires quand le Parlement n'est pas en session et n'a pas établi la procédure à suivre dans ce cas. Tout représentant doit avoir la nationalité du Membre qu'il représente. Il ne peut être en même temps membre du Comité des Ministres.”

Done at Strasbourg, this 14th day Fait à Strasbourg, le 14 octobre
of October 1970. 1970.

Lujo TONČIĆ-SORINJ

Secretary General

Secrétaire Général

Printed in England by Her Majesty's Stationery Office